
Gép diviziO
JV. évfolyam. 5. szám

A GépdivIzió 1998. évi várható
eredményei és jövö évi tervei

Nehéz, sok változást hozô 6vet zárunk novet. oer ye-

gével. A januári beruházások visszafogasa, ax ázsiai válsag,
a kisebb eladások növekedëse - mint uzleti realitás -
alapvetO intezkedéseket követekek:

• a kulsö kooperáciôs niunka teijes felUlvizsgalatax,

• a kapacitâs-terhelés rugalmas-flexibilis.mukodteteset,

• a kapacitás 10 %-os csökkentCsCt lCtszámleCpItessel,

• intenziv kuisö eladások behozását, mas GE
uzletãgakkal valO kapcsolatfelvételt,

• tartalCkalkatrCszgyCrtás Uzletággá valO fejlesztését,
beszállitó által vezCrelt kCszletkCpzést.

Ezek ax intézkedések, valamint a szakszervezeti és UT

testUletekkel valO egyuttmükodés eredmCnyeztCk a JO uzleti
eredményeket Cs kedvezö kilãtásokat ax Cv befejezCsChez,
illetve ajovO Cvhez.

JO nChány olyan programot vezettUnk, mely csak a GCp-
diviziOval volt megvalOsithatO, ilyen pCldául a higanycsok-
keitö program ax egyenes fénycsOveknCl, vagy az Enfield-
be telepitett KT állvanygyártO-szerel gCp, de idesorolható
ax L3-as gCpek, a 2D üj szvattyé, ax Oj 9O05-is optikázo fej
is. EzeknCl a programoknáJ mar alkalmaztuk a 6 Sigma, ii-
letve a DFSS módszereket. Több esetben munkahelyi Cs
vezetOi dijja jutaimaztu mérnokeink, szakembereink kiválO
teljesitményCt.

Ezek ax eredmCnyek bátontást adnak ax Cv sikeres befe-
jezCsChez: NA.30, GBM, L3, Lineáris Bench, Thermatool,
Voest, A40 1, 9005/6 programok zCrása mellett Oj programok
inditásához is: 15, Vizes bevonO, KT 11. Cu higanyadagolO
fejek, Vello bOvitCs, GLS 2000, GE Plastic. FeszItett
programozással, intenziv tervezöi munkãval, 6 Sigma
módszerekkel Cs osztonzCssel ezek a programok gyorsan Cs

1998. Oktôber

nagy Oraszámban jelentenek munkát a mCuhelyekben.

Az 1999-es év tervezCse lassan befejezOdik, melynCi
fZSbb iranyszámaink:

• 5 % volumennovekedCs

• 4 % direkt Ora kOltsegcsokkenes

• $ 400 M 6 Sigma és DFSS megtakaritás

• 90 % vagy ennCl magasabb vevokiszolgãlás

• Fedezeti hãnyad 10 %-os nCuvelCse

• $ 1.400 M tiszta nyeresCg.

Ahhoz, hogy ez megvalosuljon alapvetôen szukseges:

• Rugalmas kapacitástervezCs, mely számoi a progra-
mok esetleges vãltozásával

• TCubb lábon állás - intenziv kulsO eladãsok, tar-
talCkalkatrCsz uzletag

• 6 Sigma/DFSS programjaink tobb mint 50 %-nál

• Telephelyek kCuzotti jobb rnunkamegosztäs

• ErtCkeink egyCrtelmU demonstrálása a vevOknCl, kCz-
zelfoghatO eredmCnyekben.

Ehhez a munkához kivánok valamennyi munkatársnak JO
egeszsCget CsjO munkát!

CsákO JOzsef

Higany csökkentési program
Az utObbi idOben a szigorodô kOrnyezetvédelmi

szabályok arra kényszeritettCk a fénycsO gyárakat, hogy le-
hetOleg minimálisra csökkentsCk a fCnycsOvekbe adagolt

higany mennyisCgét. Ugyanakkor ax Clenartam szem-
pontjábOl szuksCges mennyisCget mindenkCppen be kell jut-
tatni. E kCt feltCtel szuksCgessC tette egy cijfajta az eddiginCl
lCnyegesen pontosabb Cs kOnnyebben mOdosIthatO
higanymennyiség adagolásat lehetOvC tevO eljárás

tromos elven mCukCudö Cs egy hagyományos

teruletCn egyarCunt. hiszen a kisCrietek ta-

kidolgozCsát.

Tavaly julius Ota kCt megoldás
tervezCse folyt párhuzamosan, egy elek-

mechanikus, On. tüs adagolo. Ax elektro-
moshoz egy Einstein-Szilárd LeO sza-
badalom adta ax Otletet, mely szerint: ha
egy mágneses tCrben elhelyezett folyékony
anyagon elektromos ãramot vezetünk at
akkor keletkezik egy, a kCt mezCure
meroleges erOhatás, mely a kozeget áram-
lásra bitja. Az átáramlott mennyisCget az
árammal Cs az idOtartammal lehet
beãllitani, igy igen nagy tartomanyban
lehet szabályozni a szállitott mennyisCget.

Az Cutlet adott volt, most mar 'csupan a
megvalOsitãs alit a csapat elött. Ez nagy
eröfeszitCst igCnyelt a tervezés Cs a gyártás

pasztaiataibO! egyre . tCubb problCma kerUit
felszinre, melyet improvizativ mOdon

Csuti József a HSH2 FF5 fejffizOgCp szerelCsCt végzi
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kellett lekuzdeni. A gyors tervezést a lehetosëgekhez képest

a leggyorsabb gyártás kOvette, hogy minél hamarabb sor

keruljOn ezek tesztjére.

Az elsö generaciós szerkezetek. meg csupán

"deszkamodellek " voltak, melyekkel a mükOdési elvek

gyakorlati megvalósitásãt igyekeztunk bizonyitani. A kOvet-

kezö lépés mar a laboratOriumi korUlmények között megbiz-

hatóan tesztelhetö adagolO volt. Ennek eredményei alapján

tObblépcsös Six-Sigma elemzéssel választottuk ki az akkori

tudásunknak megfelelö legjobb résnnegoldásokat. A nagy

áttörés -a mar gCpre szerelhetO- 3. generáciôs adagolofejek

tervezése és gyártása volt, a hozzãtartozO kiegészItô egysë-

gekkel, melyeket mar valóságos uzemi koruim.nyek közott

tudtunk tesztelni. Három fej Vácon a KT I-es soron, harom

pedig Bucyrus-ban a HSH 2-es soron uzemel, további kettöt

pedig helyben tesztelunk. Az üzemi tesztek nagy részét helyi

kollegák végzik, a VTG-s csapattal szorosan

egyuttmükOdve. Ez óriási segitséget jelent, nem beszélve az

ott felszInre kerulô problémák gyors és haékoy

megoldasárol.

A harmadik generaciOnal szerzett tapasztalatokat mar

felhasználtuk a negyedik generációs adagolo tervezésénél.

Ennek most folyik a gyártása, pãrhuzamosan az itt elöszOr
alkalmazott megoldasok tesztelésével, éjjel-nappal. A har-

madik generációs adagolOk tesztelése tovãbbra is folytatódik

a gyãrtñsban és az eddigi tapasztalatok kedvezöek: az

adagolOk megfelelöen mCködnek. A termelés sorãn is folya-

matosan elOkerulnek problémák, melyek apróbb módositãst

igenyelnek a szerkezeten, mivel párhuzamosan mükOdnek a

gépen az j és a régi adagolok, melyeknek pãlyái igen szükre

szabták a lehetosegeinket.

A jOvö év elején várhatóan mar negyedik generációs
adagolók fognak mükOdni gepeken, remélhetôleg a vevök

megelégedésével.

Zsuga Gábor

Mike Zafirovski látogatása a

GépdivIzióban

OktOber 15.-en a VTG-ben tett latogatást Mike

Zafirovski elnok-vezérigazgato, Vinczellér Shiela Human

eröforrás igazgató, Angela Tinker kommunikációs igazgató,

Judy Kapernaros pénzugyi igazgato és Philippe Grenouillet

KEM igazgató.

A GépdiviziO vezetése tájékoztatást adott az évböl

hãtralévO feladatainkról, a jOvö évi terveinkröl, valamint a 6

szigmában elért eredményeinkröl.

Ezt kovetöen dolgozói kerekasztal beszelgetésre kerult

sor, majd a vendégek megtekintették a gyartás terUletét.

melynek során az elnök ür és munkatársai jO benyomásokat

szereztek. Zafirovski ür a kerekasztal beszélgetésen

kiliangs1yozta. hogy a Gépdivizio nagyon sokat fejlödott az

elmük években, és komoly eröfeszitéseket tesz azert, hogy

megfeleljen a piaci kihIvãsoknak. Ezen az üton tovább kell

haladni. növelni kell a vevöi megelégedettséget, es a 6

szigmában is tovább kell fejlödni, hogy a minôség terén meg

elöbbre lépjunk. Mindenben meg kell felelni a novekvö

elvárásoknak, melyre képes a Gépdivizio csapata.

Bertalan Tibor

DivIzionális szigmatika

lvii el6bb fogunk kikopni ebböl a gyarbol, mint e:ek a

	

gépek. pedig mar akkor it! voltak, amikor meg inas voltam."

- hangzott el nemrég egy általãnos 6-szigma oktatáson az

asztali fUrógépekkel kapcsolatban. Feimerülhet a kérdés,

hogy honnan tudjuk, hogy néha nem megfelelôek gepeink

allapota? Jo vicc, ezekkel dolgozunk nap mint nap! Igen am,

de messziröl jOtt ember azt mond amit akar. Megmérte

egyakalân valaki, bogy mire képes a gépparkunk9 Mert ez a

6-szigma nem ordongosség: minden befektetésnek oda kell

áramlania, ahol gyorsan megtérul. Azt mar felismertuk, hogy

a minöségre áldozni érdemes, de egyãltalán nem mindegy,

hogy hova és hogyan fektetjuk az eröforrãsokat, kOztUk a



Változás a bérelszámolás és bérkifizetés rendj ében!!!

Kedves Munkatdrsunk!

A GE Lighting Tungsram Rt. vezetösége az elmült idöszakban a TársadalombiztosItási lgazgatóság igényét mindenben kielégitö

változtatás mellett döntött, melynek munkavállalóinkat énntö részére az alábbiakban hIvjuk fel szIves figyelmet.

A változtatás a bérelszámolási és kifizetési idôszakot érinti tgy, hogy az elszámolási tényidöszak ezentül megegyezik a naptári

idöszakkal (ho elsö napjátol a ho utolsó napjáig)

A teijes naptãri hónap munkaidä adatait tartalmazó jelenléti bizonylatokat (jelenlétilvek és "csongeto lapok") - amennyiben egyéb

rendelkezés másként nem szabályozza - a tárgyhónapot kovetö elsö munkanapon 12.00 óráig kell leadni az EDS bérelszámolasan.

Annak érdekében, hogy a bérek és juttatások folyósItása zavartalanul folytatódhasson, a bérkifizetési nap 1998. januártól a tárgyhónapot

követö hónap 10. napja.

Attérés módia - áttérési eIOleg

Az átállásra 1998. december hónapban kerUl sor, a kOvetkezdk szerint.

Az elsa egészben az ij módon elszámolthónap 1998. december hónap lesz. A bérkifizetésre 1999. január I0-e elötti munkanapon (1999.

január 8-an) kerul sor, amelyben az 1998. XI. 21-tal 30-ig terjedö idäszak 6 munkanapja is elszámolásra kerul.

Az 1998. november 21-to! november 30-ig, és a teljes december hónapot tartalmazó jelenléti bizonylatokat 1998. december 17-ig kell

leadni a bére!szãmoláson. A munkavállalOink számára a bérkifizetés eltolódása által okozott esetleges nehézségek áthidalásãra az 1998.

november 21-30. közotti idOszak 6 munkanapjára járó munkabér (6x8=48 óra), valamint - az ezt igénylO munkavállalóink részére -

további 10 napi bruttóbémek megfelelO OsszegO fizetési elOleget folyósitunk 1998. december 10-i kifizetéssel. Ezen áttérési elOleg (10

napra eso bér) 6 hónapon keresztUl, havonta kerUl Ievonásra a munkavállalótól.

Az e16 leg igénylése

Az igénylés az arra vonatkozó nyilatkozat kitOltésével történik, anielyen a határozott munkaidejO munkavãllalóink esetében fel kell

tüntetni a munkaszerzOdés lejártának dátumát (ugyanis a visszatérItés idOszaka csak

ennek ismeretében állapitható meg).

Az áttérési elOleg kérelmeket 1998. november 30-ig kell eljuttatni a bérelszámolásnak, annak hiányában elöleg nem kerul folyOsitásra.

(KOIOn lista alapján.)

Változás a rendszeres havi OtikOltség térItés elszámolásában

1998. december 10-i eIOleg kifizetés mellett az an-a jogosultak részére az 1999. januán Otiköltségtéritést is folyOsItja a bérelszámolãs.

Az 1999. január I -ye! várhatO áremelkedés kulonbOzetének kegyenlitésére az 1999. január hónap elszámolâsával kerUl sor.

Ezt kovetOen a Otikoltség a tárgyhót megeldzO hónap bérkifizetésével egyutt elOlegként kerUl kiuizetésre, a tárgyhavi bérkifizetéssel

egyidejO elszámolási kotelezettséggel.

Munkahelyi dijak. Menedzser dIjak decemberi kifizetésének rendje



Az esetleges jutalomkifizetésekre 1998-ban december 1 7-ig kerUl sor, melyhez a listákat 1998. december 1 5-ig kérjük a bérelszámolás

részére eljuttatni.

Késôbb érkezô jutalom-kifizetési engedélyeket csak ajövô év terhére, 1999. januárjában tud a bérelszámolás e!számolni!

Javasolt változtatások a bérfizetés módjában

Tekintettel arra, hogy a bérfizetés napja megváltozik, mindenkinek, kUlönos tekintettel a fizetésUket Postabankba, illetve Postabanki

betétszámlakonyvbe kapó munkavállalóinknak javasoijuk, hogy a betétszámlakonyvbe történö fizetésuket szüntessék meg és

igényeljenek bankkãrtyát, amivel sokkal egyszerfibben és hamarabb a pénzukhozjutnak. Addig is kéduk tãjékozódjanak a Iakóhelyukhoz

köze!i postahivatalokban a bankkártyãval való pénzfelvételröl. A bérfizetési nap megváitoztatásától a bérek nem minden hónap 26-an

fognak a lakossági fplyószámlán rendelkezésre állni, igy állandó banki megbIzásaikat lehetséges, bogy módositani kell. Ennek Onok

általi megváltoztatására, meg valoszfnuleg december hónapban szukség Iesz.

Ha ennek megoldasara csoportos igény merul fel a helyi fökonyveloség segItséget ad.

Kihez forduihat. ha a fentiekkel kapcsolatban kérdése merUl fel?

Amennyiben kérdése merulne fel, elsösorban a helyi bérelszámolás munkatársaihoz, vagy humáneröforrás vezetöjéhez forduihat.

További tájékoztatásért keresse Botházi Katalint (T.: 399-1487), vagy Foldvári Lászlónét (T.: 399-1961), illetve Vörös Tibort (T.: 399-

145 5).

Megértését ezüton is kUszUnjuk!

Tisztelettel:

Földi Ibolya

	

Botházi Istvánné

	

VOrOs Tibor

EDS

	

PénzUgyi menedzser

	

Kompenzációs menedzser

A bérszámfejtés és bérkifizetés váitozásához néhánv információ

A dolgozók részére osszeállItott tájékoztató levéllel kapcsolatban kaptunk kérdéseket, metyekre az alábbiakban szeretnénk válaszolni.

A novemberi 6 nap (6x8=48 óra) alapórabérrel, illetve alapbérrel Iesz elszámolva, azonban ezt az összeget bruttó bérként fizetik ki
december 1 0-en. A hat napra kifizetett munkabér után a dolgozó által fizetendO ado, és nyugdIjjárulék a decemberi elszámolásnál lesz

levonva. (Tehát ajanuár 10-en esedékes fizetés ennyivel kevesebb Iesz.)

• Az áttérési elöleg 10 napi munkabérnek (10x8 óra= 80 óra) megfelelO osszeg, mely szintén december 10-en kerUl kifizetésre. (Az

áttérési eIöIeg maximuma csak a minimal bér Otszöröse lehet, aza.z 97.500.-Ft.) Az áttérési elOleget hat hónap alatt vonja le a

Bérelszámolás. Az eIsO részlet ajanuári elszámolásnái kerul Ievonásra.

• Szintén december 1 0-en fizeti ki a Bérelszámolás a januári ütikoltségeket.

2



(

GépdMzió

pénzt. A 6-szigma erre ad vátaszt. Mit kell tehát tenni a
probléma felismerésén tül ahhoz, hogy eredményesek le-
hessunk? El6ször is fel kell térkepeznUnk a jelenlegi hely-
zetet, egyreszt, hogy tudjuk, most ho! tartunk, masrészt hogy

kiválaszthassuk azokat a terUleteket, aho! be kell
avatkoznunk. Egy ilyen elemzéssel lehet megmutatni, hogy

ho! térul meg legjobban a befektetés. Ezek után lehet neki-

látni a jOváhagyott módositások, javitások végrehajtasânak,
majd ha mar elértUk a kivánt szintet, akkor nincs mãs

teendônk, mint kidolgozni azt a tervet, ame!lye! ezt az ál-
lapotot fenntartjuk. Ezt csiná!ják projektjeik soran a Zöld-

Ovesek tObb-kevesebb sikerre!, de Osszessegében ó ered-
ménnyel. A folyó pénzUgyi évre 400.000$ megtakaritást
tüztUnk ki diviziós szinten és eddig tObb, mint a felét tel-
jesItettuk. Ez nem rossz eredmény. hiszen az ëv elején
inditott projektek most érnek be igazán. Sajnos hozzá keli

tenni azt is, hogy bar mar tObb mint hetvenen vettek részt két

hetes képzésen és szinte mindenki kapott mar 10 &âban
alapveto informáciôkat a 6-szigmával. kapcso!atbai, mg
mindig nem minden tertileten folyik az a tevékenyseg, anlit

elvárnak töIUnk, a Gépdiviziótól, és amit elvárunk('?) ma-
gunktOl. Eztjóljellemzi az is, hogy az eddigi megtakaritáso-

kat teijes egeszeben a gyár, vagy ahogyan manapság nevez-
zUk: a telephelyek, illetve a Six-Sigma Team érte el. Van
tehát meg teendö minden szinten és itt e!sôsorban az
elkotelezettségre gondolok, mert a mOdszerekkel, a tudással
sokan fel vannak kOzUlUnk vértezve. A 6-szigma
tevékenyseget ugyanis magunknak csinãljuk, hogy a jobb

minäseggel, a kevesebb felesleges ráfordItással, a jobb
vevôkiszolgalással megmaradhassunk a piacon!

Mihályi Zoltán

1998. év fizikai Ieltár

A Divizió történelmdben elöször a tavalyi évben sikerult
3 munkanapon beltil a fizikai Ie!tárt lebonyo!itani. Ee1 a
pozitIv tapasztalattal a birtokunkban az idei évben is a 3

munkanapoi belul megvalOsulO leltárt tUztuk ki célul, vala-
mint megceloztuk meg azt is, hogy az elökészuleti rnunkákat
a Ieheth legjobban megszervezve foleg a normal munkaidOn
belül oldjuk meg.

llyen célkitüzésekkel vãgtunk neki a mindkét telephe!yet
érintö eves fizikai leltárnak, amely a raktári készletre.
befejezetlen termelésre és készáru
készletre vonatkozott.

A leltárban Osszesen 161 munkatãr-
sunk vett részt, a dolgozOk nagy része a
tényleges fizikai számbavételen do!-
gozott. Több kolléga a MEO és
tervezési területröl a selejtezésre java-
solt tételek felUlvizsgãlatában, az in-
formatikus kollegak a leltárivek nyom-
tatásában és egyéb R3-beli elôkészités-
ben vettek részt, és számos ko!!éganö
az adatok rogzitesében segedkezett.

A leltãrban résztvevök lelkiis-
meretes jó munkãjának koszonhetöen
az 1998. evi fizikai leltár sikeresen be-
fejezödott a terveknek megfelelöen.

A befejezetlen termelés zavartalanul
lezajlott.

A készáru Ieltár sorãn mind a ket
telephelyen hianyzó tételek voltak.
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Ez a tény a gondosabb kész!etkezelésre hivja fel a
figyelmet, mivel - sajnos ez mar visszatérô probléma -
tavaly is hasonlO gondokkal kOszkOdtUnk.

A raktári készletleltár 1,2 millió Ft többlettel zãrult, ami
végul is azt jelenti hogy Györott többlet, a VTG-ben
minimális hiány lett.

A !eltár eredménye a tavalyi szinten maradt. de a hiany -
tobblet szintje a tavalyi évhez képest- 19%-kal csOkkent.

Elmondhatô meg, hogy 80%-ka! gazdasagosabb is volt a

leltár, mint a tavalyi évben.

A !eltár szabályos lefolyasat a belsö ellenör kollégák
hétfön Gyorben, kedden Budapesten eilenörizték, és nagy
elterést nem talá!tak.

VégezetUl kOszönöm a leltárban résztvevök munkãját!

Madi Ildikó

Uzeini Tanács választás 1998.

!mmár harmadik alkalommal vãlasztanak Uzemi Tanã-
csot a Gepdivizió budapesti telephelyének dolgozoi.

A torvényi elöirásoknak megfelelOen megkezdödott a
választásra való fe!készUlés. A jelenlegi UT 1998. szeptem-
ber 24.-en megalakitotta a Választási Bizottságot 6 fövel.
Ettö! kezdve a vãlasztás lebonyolftasa, a torvények betartása
ennek a bizottsãgnak feladata. A
kezök:

Varga Tamásnë

Mészãros Mihãly

Pãrkánszky Bela

Mócsai István

Semler Ferenc

Szlaby Peter

A bizottság vezetöjének Szlaby Pétert választotta, majd
kialakitotta a választási ütemtervet. A választással kapcso-
latosan a bizottság bármelyik tagja nyüjthat felvilágositást,
adhat tanácsot. Megállapitottuk, hogy a dolgozOi létszám
alapján 7 fös UT-t kell választani. Kitüztuk a jelöltállitás

határidejét: 1998. oktOber 30., valamint a választás
idopontját: 1998. november 24.-en 06 .00 órãtôl 14.30 oráig.

bizottság tagjai a követ-

Szerkesztës

Technológia

MEO

Szerszám tizem

Szerelde

Alkatrész üzem

4784

4818

4772

3880

4771

4882

Ladiszlaidesz LászlO és Petä László a kotOelemek ieltározãsát végzik



4

Par szót mondanék ajelOlésröl:

JelOihet a munkáltatónál képviselettel rendelkezö
szakszervezet a tagjai közul, valamint a választasra jogosult
munkavállalók 10 %,.., 46 fve1 mivel a Gépdivizió buda-
pesti dolgozOinak létszáma 458 ffi. A jelOlést irásba fog-
lalva, alãIrással ellátva kell a Választási Bizottsaghoz eljut-
tatni. AláirO listát bárinelyik VB tagtól lehet beszerezni. Az
eredményes jelOlést követöen lehet megtartani a választást.
A vãlasztáson való megjelenésre és vëlernenynyilvanitasra
kérem mmden dotgozotârsamat, hogy a váasztás eredmé-
nyes legyen.

Németh Gy&gy

Karbantartási TanIcs Ulés
Október 2.-an a Karbantartási Tanács (Maintenance

Council) Dr Kiss Attila vezetésével ds a gyárak müszaki
csapata (Manufacturing Engineering Team) Györben tartotta
megbeszeldsét 28 f részvételével.

A két team megbeszélésenek összevonását az indokolta,
hogy több közös feladat merUlt fel, melyek Osszehangolt
intëzkedëseket igënyeltek.

A program indItásaként Csákó JOzsef bemutatta a
gyárak képviselôinek a györi gyárat, mint a tartalékalkatrész-
gyártás bázisát.

A folytatasban a résztvevök beszámoltak a tartalékalkat-
rész programokrOl, majd ROzsahegyi László adott tájékoz-
tatást az elmült MET találkozó óta elért eredményekröl.

Ezt kOvetöen DOnczö Zoltán egy rOvid gyárlátogatásra
invitâlta a résztvevôket. Megtekintettk a gyarat, ezen belul
kieneiten az alkatrészgyârtast, es a szereldében késztllã
HSIH2 alapgpre pulö FF5 tipus fejfzôt és az A40 I pro.
jekt AF9 tipusü tár.csagyártóját.

A délutáni programban Szalai Tibor és Wéber Anita a
lámpasori áttelepitések (Transfer of Work) helyzetérôl, fe-
ladatairOl, majd Gyenge Zoltán a tIpusãtállás-flexibilitas
projektröl adott tajékoztatãst.

KéSÔ dlután csoportokban dolgoztunk, és üj feladatokat
tüztunk ki, melyekhez akciOtervek kerUltek kidolgozásra. A
workshop befejezéseként értékeltilk a nap eseményeit, ered-
ményeit. A kovetkezö közos megbeszélést 1999. I. negyed-
évben tervezzuk.

GépdivIzió

Bertalan Tibor

KEM

VTG-ben üjabb baleset tOrtént, ezzel kettöre eme[kedett a
baleseti szám. DolgozOnk a targoncarol lelépve bokatörést
szenvedett.

Sajnos más GE gyárban halálos baleset történt. Egy alvãl-
lalkozo munkavégzöjét érte halálos ãramütés, a dolgozo
ianpatest szerelését végezte a pihenöhelyisegben. A baleset
azonnali kivizsgálásakor megallapitast nyert, hogy a dolgozo
a lezárási eijárast (LOTO) megszegte.

Remélj&k gyárainkban mar mindenki ismeri, tudja és alkal-
mazza a LOTO eljãrás szabãlyait.

Gyôrben folytatOdik a £cildalatti olajos tartalyok kOrnyezeti
talajszennyezésnek felmérése.

Csökkent a KEM létszãma: Bélteki Zoltãn október 5.-töl
más cegnél dolgozik. Kivánunk neki sok sikert üj munkahe-
lyén!

Koknyáné

C

50 eves a szakképzés
1948-ban a volt Ujpest városi tanonc iskola épületében, a

Lörinc utcában megalakult az MTH 22. sz. intézete.

Késöbb MUM 22., majd Puskás Tivadar szak-
munkásképzöként volt ismert, jelenleg Bay Zoltán nevét
viseli.

Az intézet létrehozásãban jelentös szerepet vállalt az
Egyesult Izzó, hiszen az elsö tanmuhely a gyar Váci üti
telepén volt, majd a Szabadkai utcai egykori munkásszálló
teruletét kapta meg, ahol a mai napig is müködik.

A szakmunkásképzés mellett egyre nagyobb teret kap a
szakközépiskolai és technikusi këpzés, igy a hagyományos
szakmákon tul a CNC, ipari robot, PLC vezérlések ismeretét
is elsajátitják.

A ötvenéves évfordulóra nagyszabãsü külturális és sport
vetélkedövel készültek az iskola tanulôi, melynek zárãsaként
október 8.-an unnepélyes keretek között köszOntötték a volt
oktatOkat és diákokat.

Az unnepségen megjelent Dercze Tamás Ujpest
polgármestere is, aki mint volt diák
köszöntette az unneplôket.

A GE TUNGSRAM képviseletében
Donczö Zoltãn gyárigazgato vett részt az
Unnepségen.

Az esemény zárãsaként a volt és
jelenlegi tanulOk munkáiból Osszeállitott
kiállItást nyitottak meg, ahol jelentös
helyet foglaltak el a tanmuhelyunkberi
készUlt gyartmányok és vizsgamunkák.

(



További sikeres éveket és eredmé-

nyes egyuttmükodést kivánunk!

Feraji Imre

Ki a "jobb" Györben?

Szeptember 25 .-ãn délután Györben

a Gyárvezetés - Szakszervezet+UT

közOtt kispályás labdarügó mdrközésre

kerult sor.

A tét nem kevesebb volt, mint annak

eldöntése, hogy "ki az erösebb". Ezt

tavaly a gyarvezetésnek sikerUlt kihar-

colni, akkor a szakszervezet és az UT

megIgerte, hogy ezt a vereseget vissza

fogjuk kapni!

A mérközés elött egy tál szilvás

gomboccal leptek meg bennUnket, igy

kifejezve, hogy meg erösOdnUnk kell! Mi

oklevelet adtunk at szãmukra,

megOrokItendö a nagy eseményt.

A szakszervezet vegul 3:0 arãnyban legyózte a

gyarvezetést. A mérközés végén a vándorserleget Donczö

Zoltán gyarigazgato átadta Fekete Lajos SZB titkárnak, de

természetesen csak egy évre, hiszen jOväre ismét a miénk

lesz!

A mérközés sportszeruségét bizonyitja, hogy sárga lapot

nem osztott ki a játékvezetö. Befejezésül egy uveg sör mel-

let gratuláltunk a szakszervezeti és UT tagoknak és Jo ét-

vãggyal eifogyasztottuk a szilvás gombocot!

Folytatása kOvetkezik 1999-ben!

Bertalan Tibor

HR manager

Törzsgárdáink:

40 eves

	

35 eves

TOrOk Zoltán

	

Géczy JOzsef

Bokodi Sándor

Fábiãn JOzsef
Stircula József

Párkánszky Bela

Szalai Sándor
Szlaby Peter
Ujvári János

30 eves

	

25 eves

Antal LászlO

	

Dobos Géza
Fendrik Ferenc

lvanov LászlO
Sass Lajosné

Skirka Sándor

20 eves

	

15 eves

BazsO Gábor

	

Doma MiklOs
Pásztor Zsolt

	

Hebedli Zoltán
Ferenczy Zoltãn

10 eves

Lajtai Attila

Varga Csaba

Gratulálunk!

KitUntetettek:

Vezetöi dIjban részesultek:

A GEL-lndonezia gyárunkban lévö sorok felfuttatásában

végzett kiemelkedô tevdkenysegukért a és kiválO team

munkájukCrt, melyek lehetOvé tették, hogy testvergyárunk

teljesitménye mind kihozatal, mind minöségben megnOtt:

Csillag Ferenc

Gyetvai Pal
Simon József

Markó LászlO

A sikeres RJ3 verziOvãltás során meghatãrozO szakértöi

tevekenységukért, elkotelezett munkãjuk során nyüjtott ki-

magaslo tevékenységUkért:

Grauszmann János

Gremsperger Tamásné

Herczeg Ernã
Hoich József

Huszár Imre
Kifoc LászlO

Kiss JOzsefné

Nagy lrnre

Pécsi Akos
Pohi Kornélné

Ponty Edit

Sokhegyi Csaba

Zsedely Agnes

Gratulálunk!

5 eves

Kurucz Zoltán



Gépdivizio

Csákó Józseftlzleti beszámolót tartott

a gyôri telephelyen. A tãjëkoztatón

résztvett Selmeczy gyOrgy a TDFSZ

titkára és Németh gyorgy a VTG UT

elnöke és SZB titkára.

Képes beszámolók

A Gépdivizió vezetése pizza-partyn

mondott köszOnetet a Sportnapon pon-

tokat szerzett munkatársainknak. A

dobogôs he!yezést elértek targyjuta-

lomban reszesultek. A fotón a gyoriek

csapata.

Sajnálatos rnódon az elôzô szárnbôl ki-

maradt az ISO 9001-es tarnisitás

meg(täsi cikkböl az auditáló csapat

fényképe. Ezüton szeretnénk ezt a mu-

tasztãst pótolni, és mégegyszer

gratulálni a csapatnak nagyszerü

munkájához!


